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Voorzitter 

 

In mijn woordvoering zal ik kort ingaan op de voorliggende begroting. Vervolgens zal ik een aantal 

voorstellen doen en de daarbij behorende moties en amendementen indienen. 

 

Voorzitter  

De afgelopen twee jaar is er veel te doen om de verhoudingen in deze raad en de tegenstelling 

oppositie coalitie. Het rapport van mevrouw Verstand heeft aan deze discussie veel bijgedragen. Het 

motto van haar rapport met de uitstekende bevindingen was:  democratie is meer dan een systeem, 

het is een mentaliteit. Een belangrijk aspect van de democratische mentaliteit dat standaard wordt 

gezocht naar zo groot mogelijke meerderheden.  

Het spijt mij te moeten constateren dat deze begroting niet past binnen deze mentaliteit. Met nog 

grotere nadruk is het een stuk van de coalitie geworden. Het draagt daardoor weer bij aan het 

vergroten van de afstand tussen coalitie en oppositie. Wat D66 betreft spijtig en ook een gemiste 

kans. 

Wat betreft de inhoud valt ons op dat het een mistig stuk vol gemeenplaatsen is. Een totaal gebrek 

aan visie. Niemand kan zich er een buil aan vallen, niemand kan ergens op worden afgerekend. Als 

oppositie kan ik daar verder weinig aan veranderen, maar op grond van mijn controlerende taak wijs 

ik dit in zijn geheel af.  

 

Voorzitter 

200 jaar. Zes generaties. Als we om ons heen kijken zien we het resultaat van 200 jaar industriele 

revolutie. Dat heeft ongeveer zes generaties geduurd. In die tijd hebben we ongeveer de helft van de 

winbare reserves aan fossiele energie opgemaakt.  

Nu mag ik hopen dat de mens nog langer op deze aarde mag rondlopen. Een miljard jaar zou 

minstens mogelijk moeten zijn. Dat komt neer op zo,n 33 miljoen generaties. Willen we de generaties 

na ons een kans geven, zal het roer om moeten.  

Ongetwijfeld ook om die reden hebben we in 2011 de klimaatdoelstellingen van onder andere de 

tafel van Groenlo onderschreven. U weet het vast nog wat die inhielden. Zelfs hebben we er beleid 

voor gemaakt. Voor 2020 moeten we met onze inwoners nog een behoorlijke inspanning leveren om 

dat te bereiken. Brede inzet op energiebesparing kan snel resultaat leveren.  Op dat terrein ligt er 

voor onze gemeente nog steeds een omvangrijke opgave.  

Op het moment kan het energielabel A nog maar aan minder dan 5% van de woningen in onze 

gemeente worden gehangen. Maar enkele honderden woningen zijn te beschouwen als 

energiezuinig. Meer dan tienduizend woningen zijn te beschouwen als energie onzuinig.  

Daar ligt een uitdaging.  Bij het meerendeel van deze woningen kan met maatregelen zoals vloer, 

muur en dakisolatie een grote energiebesparing worden bereikt. Tot 25% per woning. D66 vindt dat 
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we onze klimaat en energiedoelstellingen serieus moeten nemen. Daarbij moeten we niet 

vertrouwen op anderen, maar zelf het heft snel in handen nemen. De tijd dringt en het roer moet 

echt om. D66 doet daarom het voorstel een revolverend gemeentelijk energiebesparingsfonds in te 

stellen met  een omvang van 1 miljoen. Uit dit fonds worden renteloze leningen verstrekt aan 

huiseigenaren voor het doorvoeren van energiebesparende maatregelen. De looptijd van de leningen 

wordt afgestemd op de terugverdientijd van de investeringen. Het kost de huiseigenaren dus niets 

extra. Ongeacht de financiële positie kan iedere huiseigenaar zo energiebesparende maatregelen 

doorvoeren.  Dit is overigens een tweesnijdend zwaard. Dit fonds geeft natuurlijk ook een 

economische impuls aan de bedrijven in onze gemeente en regio die zich hierop gespecialiseerd 

hebben.  Ik zal hier een motie voor indienen. 

 

De industriële bedrijven in onze gemeenten gebruiken natuurlijk ook veel energie. Ook daar zijn 

grote besparingen mogelijk. Ik zal daarom  nog een tweede motie indienen. In deze motie roepen we 

de ODA op om betere voorlichting te geven aan de industriële bedrijven over een artikel uit de wet 

milieubeheer. Op grond van dat artikel moeten bedrijven allerhande energiebesparende 

maatregelen doorvoeren. Zoals al diverse bedrijven hebben geconstateerd: dat is best voordelig voor 

ze. Het betreft investeringen met doorgaans een aantrekkelijk korte terugverdientijd die uiteindelijke 

aanzienlijke kostenbesparingen opleveren. Erg voordeling voor klimaat en bedrijf. 

 

Voorzitter 

De onderhandelingen rond de nieuwbouw van het Almende college zijn ver gevorderd. Goed 

onderwijs en goede huisvesting gaan samen. Het verbaasde D66 dan ook zeer dat er in de begroting 

niet alvast een reservering is opgenomen om de kosten van de nieuwbouw te dekken. Vorig jaar ook 

al niet. Slecht beleid vinden wij.  

D66 neemt het ontwikkelen van de talenten de kinderen van onze inwoners wel serieus. Ik zal 

daarom zo een amendement indienen om een bestemmingsreserve nieuwbouw Almende college te 

vormen. Hiervoor krijgt 4,3 miljoen uit de algemene reserve alvast een bestemming.  U maakt zich 

vast zorgen over wat dit doet met het weerstandsvermogen. Wees gerust. Daar is rekening mee 

gehouden. De beoordeling voor de ratio van het weerstandsvermogen verandert daardoor niet. Het 

blijft nog steeds ruim voldoende.  

 

Voorzitter 

We zitten nu al drie jaar zonder rekenkamer. Een situatie die rond gezegd zeer onwenselijk is. Een 

kritische raad zou dit moeten laten gebeuren. D66 heeft er de afgelopen tijd voortdurend op 

aangedrongen dat dit kritische hulpmiddel van de raad snel wordt ingesteld. Op het moment staat er 

voor de rekenkamer een budget van 18.000 in de begroting. D66 vindt dat te weinig voor een 

onafhankelijke rekenkamer die serieus werk maakt van haar taak. De fractie van D66 stelt voor het 

budget voor de rekenkamer te verhogen met 20.000 euro. Ik dien daar straks een amendement voor 

in. 

Voorzitter 

Het afgelopen jaar hebben veel raadsleden en partijen hun zorgen uitgesproken over de teloorgang 

van de detailhandel. Meerdere malen zijn er zorgen uitgesproken over de toenemende leegstand van 



3 
 

winkels in de diverse dorpskernen. Met dit in achterhoofd heeft D66 nog eens nagedacht over het 

voornemen van het invoeren van reclamebelasting in Varsseveld. Eigenlijk is het van de zotte: we 

maken ons zorgen over de detailhandel en belonen ze met een extra belasting. D66 vindt dat we de 

ondernemers in onze gemeente moeten ondersteunen. We stellen daarom voor om de 

reclamebelasting in Varsseveld niet in te voeren. In plaats daarvan stellen we een test voor waarbij 

we gedurende twee jaar een bedrag aan de VOV en Varsseveld belang schenken. Het bedrag is 

10.000 euro per jaar. Voor dit bedrag moeten de samenwerkende verenigingen activiteiten 

organiseren in het winkelgebied van Varsseveld die mensen naar het centrum trekken. Dat draagt bij 

aan de leefbaarheid en het zorgt voor meer potentiele klanten voor de winkels. De verantwoording is 

per jaar achteraf.  Na een evaluatie over twee jaar kunnen we besluiten over het vervolg en een 

eventuele uitbreiding naar andere kernen.  

 

Met oog op de krimp en de vergrijzing stellen we  een aantal maatregelen voor.  

Bij de nieuwbouw van het Maria Postel in Gendringen moet wat ons betreft een proeftuin gaan 

komen voor diensten en zaken rond het thema ouderen. Een proeftuin 65plus. Voor de eerste 

organisatie ervan trekken we 20.000 euro uit. 

Zorgen voor meer werkgelegenheid is het beste wapen om de omvang van de krimp te dempen. In 

het verlengde van onze raadsbreed ondersteunde motie over het onderzoek naar maatregelen die 

bijdragen aan het optimaliseren van het vestigingsklimaat voor industriële bedrijven stellen we nu 

voor ook echt maatregelen te gaan nemen. We nemen daarmee alvast een voorschot op de uitkomst 

van het onderzoek. We trekken een bedrag van 50.000 euro voor echte maatregelen uit. U weet dat 

onze bedrijven moeite hebben met het vinden van hoog opgeleide medewerkers. Dit budget kan 

daarom bijvoorbeeld gebruikt worden voor het organisatie van wervingsacties op universiteiten en 

hogescholen. De regio heeft daar al eens succesvol mee geëxperimenteerd.  

Nu we het toch hebben over de krimp. Het is niet de enige ontwikkeling die op ons af komt. D66 

heeft steeds meer behoefte aan een goed onderbouwde visie op onze toekomst. Daarvoor is het 

nodig dat eens goed wordt gekeken en nagedacht over de verschillende ontwikkelingen. En dat eens 

goed doorgerekend wordt wat een en ander zou kunnen betekenen, wat voor gevolgen het heeft, en 

tot wat voor opgaven dat leidt. Een en ander natuurlijk zo concreet mogelijk. Voor het uitvoeren van 

dit scenario studies trekt D66 20.000 euro uit.  

Tot slot wordt er in de regio nagedacht over een sterk bestuur. Als we kijken naar de gemeente, de 

organisatie, het bestuur en de uitdagingen die op ons afkomen, dan achten we opschaling niet alleen 

waarschijnlijk maar zelfs broodnodig. Opschaling kan echter niet zonder afschaling. Dat betoogt D66 

al jaren. Daarmee vindt ik dat nu eindelijk eens uitvoering moet worden gegeven aan onze motie van 

november 2014. U weet wel die motie die we samen met partner CDA indienden. Die brede 

ondersteuning kreeg van de raad. Voor de uitvoering van de pilot in twee kernen a 10.000 euro per 

jaar per kern  trekken we nu 40.000 euro uit. 

De totale kosten van deze serie  maatregelen zijn 170.000   euro. Deze kunnen we op verschillende 

manieren dekken. Het meest elegant is wellicht een extra taakstelling voor de verkoop van 

industriegronden van 170.000. Dat betekent het komend jaar extra verkopen van zo’n 1500 vierkante 

meter industriegrond. Als dat niet zou lukken moeten we nog maar eens serieus gaan praten of we 

wel goed bezig zijn.   
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Maar er zijn ook voldoende alternatieven. Wat ons betreft wachten we eerste de visie DRU af 

voordat we besluiten een de parkeerplaats bij de DRU aan te leggen. Dat is namelijk de juiste 

volgorde: eerst visie dan maatregelen. Dus op zijn minst een jaar uitstel daarvan. Ik kom met een 

amendement daarvoor. 

Daarnaast vinden we dat er ook ingezet moet worden op het uit de bijstand krijgen van 10 personen 

extra. Dat levert eenmalig een bedrag op in de orde van 75.000. 

Ook het identificeren van multiprobleem gezinnen in onze gemeente  en het beter organiseren van 

de zorg aan deze gezinnen kan een aanzienlijk bedrag opleveren terwijl de kwaliteit van de zorg 

toeneemt. De ervaring van de gemeente Doetinchem leert dat. Stel dat er in 2017 zeven van 

dergelijke gezinnen worden geholpen kan dat in de praktijk kan het tot 350.000 euro opleveren. U 

kunt het navragen bij onze wethouder in Doetinchem.  

Overigens kunnen we ook de kosten voor de extra opvang van statushouders gerust halveren. Net als 

in Bronckhorst zal het voorgenomen aantal niet gehaald worden. Levert 25.000 structureel op.  

En natuurlijk kunnen we nog steeds eens wat geld terugvragen aan de DRU cultuurfabriek. Hoeveel 

leningen daaraan staan nog open? Hadden ze niet beloofd die af te lossen?  

Voorzitter 

Een samenvatting van de maatregelen die we voorstellen. 

D66 stelt voor: 

 Een gemeentelijk revolverend energiebesparingsfonds in te voeren met een omvang van 1 

miljoen euro te dekken uit de gelden die anders naar de AGEM zouden gaan. 

 De ODA  te verzoeken nadruk te leggen op de  uitvoering van het energiebesparingsartikel uit 

het activiteitenbesluit van de wet Milieubeheer. 

 Uit de algemene reserve een bestemmingsreserve voor de nieuwbouw almende college te 

vormen met een omvang van 4,3 miljoen euro. 

 20.000 euro toe te voegen aan het budget voor de rekenkamer in 2017. 

 De reclamebelasting in Varsseveld niet in te voeren maar in plaats daarvan een proef te doen 

gedurende twee jaar met een jaarlijks bedrag van 10.000 euro, door de samenwerking van 

VOV en Varssevelds belang in te zetten voor activiteiten die bijdragen aan levenderigheid in 

het centrum van Varsseveld 

 een proeftuin 65+ in te voeren bij de nieuwbouw van het Maria Postel in Gendringen 

 een begin te maken met het uitvoeren van maatregelen die het vestigingsklimaat voor 

industriële bedrijven in de gemeente verbeteren 

 het ontwikkelen van een lange termijn visie voor de gemeente  en het uitvoeren van 

daarvoor noodzakelijke onderbouwende (scenario) studies 

 het uitvoeren van de pilot buurtbudgetten voor het nog meer betrekken van inwoners bij 

hun leefomgeving en als voorbereiding op de toekomstige opschaling van het bestuur. 

 in te zetten op het extra uit de bijstand aan het werk helpen van inwoners en het beter 

structureren van de zorg aan multiprobleem gezinnen 

 nog eens kritisch te kijken naar de opvang van de extra statushouders en de terugbetaling 

van leningen door de Dru Cultuurfabriek 

 

En dan nu de moties en amendementen 


